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I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Kan Naalakkersuisut foretage initiativer til realisering og etablering af fryse- eller 

quick fryseanlæg i bygder, særligt tale om Ikerasaarsuk, hvor der er 

indhandlingsproblemer? 

2. Hvor mange indhandlingsanlæg og lagre til fiskeprodukter er hidtil anlagt, 

moderniseret og realiseret? 

3. Har Naalakkersuisut noget relevant at tilføje til førnævnte spørgsmål (1-2)? 

 

(Medlem af Inatsisartut Anthon Frederiksen, Partii Naleraq)  

 

Begrundelse: 

I forbindelse med tidligere spørgsmål vedrørende indhandlingsproblemer i bygder kom 

Naalakkersuisut dels med følgende svar:  

“Royal Greenland A/S udbygger og moderniserer løbende indhandlingsanlæg og lagre i byer og 

bygder. Der foretages de tilpasninger, som vurderes hensigtsmæssige for at fremme bedst mulig 

udnyttelse af de levende ressourcer til størst mulig gavn for de enkelte lokalsamfund i landet.”  

 

Fiskerne, eksempelvis i Ikerasaarsuk, kan stadig ikke få udbytte af deres fisk, når de ikke kan 

indhandle ved det nærmeste indhandlingssted i Kangaatsiaq pga. dårlig vejr, mørketiden og 

isklodser, idet der ikke er mulighed for indhandling i bygden. Hvis der derimod var fryse- eller 

quick fryseanlæg på deres hjemmebygd, ville de have mulighed for at kunne indhandle uden 

yderligere besvær.  

 

Sådanne forhold kan ikke accepteres, hvorfor jeg ønsker svar på, om Naalakkersuisut har igangsat 

initiativer for at rette op på problemerne omkring indhandling.  

 

Spørgsmålet bedes at blive besvaret indenfor ti (10) arbejdsdage. 


